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Spørgsmål 
Jeg ønsker at spørger regionen om. 
Hvad deres plan for råstofudvinding i Odense s er. 
Der er jo fundet råstoffer iflg. Rambøll på nogle ejendomme i Lindved/Højbyområde . 
Og med tanke på de kæmpebyggerier der nu skal i gang i Odense. 
Så råstoffer ikke skal hentes i Jylland eller Norge med lastbil som jo medfører en 
kæmpe co2 udledning. 
Mvh Kristoffer Skytte 
 
 
Svar 
 
I Region Syddanmarks Råstofplan 2020 er der udlagt råstofområder til indvinding af 
primært sand, grus og sten.  
 
Den konstante efterspørgsel på råstoffer medvirker til, at der over tid skal findes nye 
råstofområder. Derfor er regionen i gang med at undersøge relevante områder, bl.a. 
med hjælp fra Rambøll. Der findes allerede udlagte råstofområder syd for Odense, så 
evt. udlæg af nye områder skal blandt andet afvejes i forhold til eksisterende områder 
samt øvrige arealinteresser.  
 
Regionen kan ikke på nuværende tidspunkt sige, om der i det konkrete område ved 
Lindved og Højby bliver udlagt nye råstofområder.  
 
Regionen skal hvert 4. år beslutte, om den gældende råstofplan skal revideres. I den 
forbindelse har regionens Miljøudvalg på mødet den 10. juni 2024 besluttet, at der 
udsendes en høring af ”Redegørelse om råstofområdet i Region Syddanmark”. 
Høringen kan ses her. Regionsrådet forventer i slutningen af 2024 at beslutte om 
råstofplanen skal revideres og såfremt den skal revideres vil det herefter blive 
besluttet hvilke områder der skal udlægges til nye råstofområder. 
 
Regionen bestræber sig på, at der udlægges råstofområder så lokalt som muligt, 
hvormed transporten bliver reduceret. Det er imidlertid sådan, at regionen ikke kan 
bestemme, hvorhenne man henter råstoffer til sit projekt. 
 
 

https://regionsyddanmark.dk/politik/horinger-og-afgorelser/horinger/horing-af-redegorelse-for-rastofomradet-i-region-syddanmark

